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30. juni 2022 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Hvad er Naalakkersuisuts fremtidsplaner for Atuarfik Ado Lynge i Aasiaat? 

a. Er der planer om at øge eller reducere bevillingen? Svar ønskes begrundet. 

b. Er der planer om at flytte bevillingskontoen fra uddannelsesstyrelsen til socialstyrelsen? 

Svar ønskes begrundet. 

 

2. Kan Naalakkersuisut redegøre for, hvorfor der ikke laves årsberetninger for skolen? 

 

3. Kan Naalakkersuisut redegøre for målgruppen for Atuarfik Ado Lynge? 

a. Hvem kan henvise til skolen? 

b. Hvilke henvisnings- og visitationskriterier findes der? 

c. Hvem afgør, hvilke børn der er egnede til at gå på skolen? 

d. Kan Naalakkersuisut redegøre for, om børn med svær ADHD kan gå på skolen?  

 

4. Hvilke handleplaner effektueres i forbindelse med, at børnene forlader skolen og skal udsluses til 

samfundet? 

a. Bliver der evalueret på disse tiltag? 

i. Hvilke succeskriterier er der opsat? 

b. Hvem får ansvaret for, at de unge kan begå sig i samfundet fremadrettet? 

 

5. Hvilke børn/unge går aktuelt på skolen i Atuarfik Ado Lynge, herunder alders- og 

diagnosefordelt? 

 

6. Hvilke faggrupper er aktuelt ansat? 

a. Hvor mange af de ansatte er faglærte? 

b. Hvor mange timers ufaglært bistand gøres der brug af pr. måned? 

 

7. Hvornår har der sidst været tilsyn på skolen? 

a. Hvilke anmærkninger var der i forbindelse med tilsynet? 

 

8. Hvor ofte har der været tilsyn indenfor de seneste 10 år? 

a. Hvilke anmærkninger har der været i forbindelse med tilsynene i de sidste 10 år? 

 

9. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for sagen? 

(Medlem af Inatsisartut Anna Wangenheim, Demokraterne) 
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Begrundelse 
Jeg er interesseret i at få oplyst i hvilken grad vores børn og unge med psykisk såvel som fysisk handikap 
rustes til et bedre liv i et samfund, hvor inklusion og rummelighed skal gå op i en højere enhed. Jeg har 
derfor brug for mere indgående viden med henblik på at skabe nødvendige reformer for at sikre mig, at 
børn og unges muligheder ikke bliver værre stillet end børn, der går på de kommunale folkeskoler. 
 
Atuarfik Ado Lynge har eksisteret i over 25 år og jeg er derfor interesseret i at høre, hvad Naalakkersuisut 
har gjort sig af tanker med henblik på at videreudvikle skolens rammer til gavn for børn og unge med 
udviklingshæmning for at sikre, at også disse børn og unge kan udsluses i et samfund, som både er tolerant 
og rummeligt nok til at tage imod og ikke mindst, at de unge føler sig inkluderet i samfundet.  
 
Jeg kan umiddelbart ikke se, at der foreligger nogen årsberetninger på trods af, at skolen er finansieret via 
finansloven. Det er vigtigt, at vi som politikere har øje for, at alle finanslovsbundne midler går til 
meningsfulde aktiviteter. 
 

Jeg ønsker svar på mine spørgsmål i løbet af 10 arbejdsdage. 


